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P R O T O K Ó Ł NR XLIV/2021 

z XLIV sesji Rady Gminy Rytwiany, która odbyła się  w dniu 22.09.2021 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany 

 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni, zgodnie z listą obecności,  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany,  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany,  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany.  

 

II. Przebieg obrad:  

Obrady sesji trwały od godz. 10:00 do godz. 10.30. 

W sesji uczestniczyło  13  radnych.  

 

Nieobecni radni :  

1. Krzysztof Janik  

2. Jarosław Gil  

 

Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony 

danych osobowych.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył XLIV sesję Rady Gminy Rytwiany, 

powitał wszystkich uczestników sesji.  

Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność 13 radnych i prawomocność 

obrad.  

Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
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4. Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XLIII. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata   

2021 –  2029. 

8. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. 

9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany  za I półrocze 2021 r. 

10. Sprawozdanie finansowe za I półrocze 2021 r. Gminnego Samodzielnego  Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Rytwiany  

do Wiślańskiego Klastra Energii. 

12. Sprawy różne i wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Po odczytaniu porządku obrad Wójt Grzegorz Forkasiewicz złożył wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad  o podjęcie uchwał:  

 

1. Uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji publicznej 

przy drogach gminnych na terenie Gminy Rytwiany. 

2. Uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji publicznej 

przy drogach powiatowych na terenie Gminy Rytwiany. 

Wniosek o rozszerzenie porządku  obrad został zatwierdzony jednogłośnie 13  głosami „za”.  

Obecnych podczas głosowania 13  radnych.  

Kolejno Przewodniczący Jerzy Gwizdowski  odczytał porządek obrad z uwzględnieniem wniosku 

Wójta Gminy Rytwiany Grzegorza Forkasiewicza  i poddał pod głosowanie. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XLIII. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata  

2021 –  2029. 

8. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. 

9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany  za I półrocze 2021 r. 

10. Sprawozdanie finansowe za I półrocze 2021 r. Gminnego Samodzielnego  Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Rytwiany  

do Wiślańskiego Klastra Energii. 

12. Uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji 

publicznej przy drogach gminnych na terenie Gminy Rytwiany. 

13. Uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji 

publicznej przy drogach powiatowych na terenie Gminy Rytwiany. 

14. Sprawy różne i wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad sesji.   

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 13  głosami „za”.  

Obecnych podczas głosowania 13  radnych.  
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Pkt 4  

Przyjęcie protokołu  z  obrad sesji  nr XLIII.  

Protokół z obrad sesji nr XLIII został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 13 głosami „za”. Podczas 

głosowania obecnych było 13 radnych. 

 

Pkt 5  

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Rytwiany z poprzedniej sesji.  

 

Wójt Gminy Rytwiany Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na poprzedniej 

sesji (t.j. 4 uchwały) zostały przesłane odpowiednio do Wojewody Świętokrzyskiego oraz te, które 

powinny zostać opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. Uchwały 

te realizowane są  na bieżąco. 

 

Pkt 6  

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie między sesjami, a mianowicie:  

1. Najważniejsze zadanie realizowane obecnie na terenie  Gminy Rytwiany to kontynuowanie 

budowy magistrali wodociągowej Tuklęcz – Wzory – Rytwiany i budowa zbiornika o pojemności 

400 m3.   

 

2.   Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Rytwiany oraz budowa boisk sportowych 

przy Zespole Szkolno – Przedszkolnym im. 100-lecia Odzyskania Niepodległości  w Strzegomiu 

zostały wykonane i obecnie składane są odpowiednie wnioski o końcowe rozliczenie inwestycji         

i refundację poniesionych kosztów. 

 

3.  13 września 2021r. została podpisana umowa pomiędzy Gminą Rytwiany a Samorządem 

Województwa Świętokrzyskiego, reprezentowanym przez Marszałka Województwa 

Świętokrzyskiego, dotyczących rewitalizacji Rytwian. Obecnie przygotowywane są stosowne  

dokumenty, przesyłane  w pierwszej kolejności wszystkie umowy zawarte  w ramach tych 

kontraktów celem sprawdzenia przez Urząd Marszałkowski. Przygotowywany jest także wniosek              

o rozliczenie końcowe w części samorządowej. Jako Gmina będziemy występować o zrefundowanie 

poniesionych dotychczas wydatków, w tym przypadku w całości, ponieważ  działaliśmy na 

podstawie preumowy. Należy zaznaczyć, że realizując zadania na podstawie preumowy nie ma 

możliwości występowania   o zaliczkowanie, można to uczynić dopiero po podpisaniu właściwej 

umowy. 
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4.  13 września 2021r. zostały złożone  3 wnioski do  Programu p.n. „Polski Ład”, tj.: 

-   wniosek o wartości 3 mln zł, dotyczący termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej, 

-   wniosek o wartości 5 mln zł dotyczący remontów, modernizacji, przebudowy dróg gminnych, 

-   wniosek o wartości 15 mln zł dotyczący budowy  pełnowymiarowej hali sportowej w Rytwianach.  

 

5.  Złożone zostały 2 wnioski do Rządowego Funduszu Dróg, tj.: 

- Strzegom, ul. Kościelna, 

- Ruda, w stronę Kłody. 

 

6. Został rozstrzygnięty przetarg na dowóz dzieci do szkoły. Została podpisana umowa z firmą PKS 

Staszów.   

 

7.  Rok szkolny rozpoczął się bez żadnych problemów. W chwili obecnej w związku z pandemią 

jeszcze żadna  z klas nie pracuje w trybie zdalnym. 

 

8. W dniu 16 września 2021r. wydana została decyzja Państwowego Powiatowego Inspektoratu 

Sanitarnego w Staszowie stwierdzająca obecność bakterii paciorkowców i nieprzydatność wody                    

z wodociągu Rytwiany do spożycia.  Dostarczanie wody z ujęcia w Rytwianach zostało wstrzymane. 

Sanepid wyraził zgodę na dostarczanie wody do Rytwian z wodociągu Ruda.  Podjęte działania 

przyniosły bardzo szybki efekt. 

W sobotę 18 września 2021r. Sanepid przekazał wynik badania – brak obecności bakterii 

paciorkowców, a tym samym możliwość dostarczenia wody z wodociągu Rytwiany. Przyczyna 

wystąpienia bakterii paciorkowców nie jest znana.  

Jak poinformował Wójt Grzegorz Forkasiewicz szybkie rozwiązanie problemu było możliwe dzięki 

inwestycji, która została zrealizowana w 2020r. t.j.: połączenia sieci wodociągowej Kłody                      

z Rytwianami. Głównym powodem, dla którego była realizowana inwestycja było zapewnienie 

systematyczności i ciągłości dostaw wody w okresie letnim, tj. w czasie  suszy. Okazało się, że               

w przypadku zanieczyszczenia bakteriologicznego również to uzupełnienie jest możliwe.  

 

Pkt 7  

Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata                   

2021 –  2029. 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Dochody bieżące po wprowadzonych zmianach wynoszą 30 415 203.88 zł, dochody majątkowe bez 

mian  i wynoszą 4 654 027,08 zł. Ogółem dochody wynoszą 35 069 230,96 zł.  

Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 29 301 002,20 zł.  

Wydatki majątkowe pozostają bez zmian wynoszą  8 510 341,57 zł. 
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Dokonano przesunięcia w wydatkach majątkowych jednorocznych kwoty 6 000,00 zł z zadania 

„Budowa podjazdu dla niepełnosprawnych przy budynku UG Rytwiany” na zadanie „Zakup regałów 

metalowych do pomieszczenia archiwum”. 

Ogółem wydatki wynoszą 337 811 343,77 zł.  

Wielkość przychodów na rok 2021 oraz na lata pozostałe pozostają bez zmian. 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

Uchwała nr  XLIV/218/21  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany 

na lata 2021-2029 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych 13 radnych.  

 

Pkt 8  

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. 

 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

Zmiany dotyczą: zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 73 108,00 zł; zmiany w planie 

wydatków na kwotę 35 800,00 zł; w zadaniach inwestycyjnych rocznych wyszczególniono z zadania 

budowa podjazdu dla niepełnosprawnych przy budynku UG Rytwiany oraz zakup regałów 

metalowych do pomieszczeń archiwum. 

Dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

 

Uchwała nr XLIV/219/21 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r. została podjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

Pkt 9  

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany  za  I półrocze 2021 r. 

 

 

Radni otrzymali  informacje z przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany za I półrocze 2021r. 

Skarbnik Mirosława Szewczyk przedstawiała informację z przebiegu wykonania budżetu za                      

I półrocze 2021r.   

Informacja  stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  protokołu.  
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Pkt 10  

Sprawozdanie finansowe za I półrocze 2021 r. Gminnego Samodzielnego  Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. 

 

Radni otrzymali sprawozdanie finansowe Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu . Główna 

Księgowa GSPZOZ w Rytwianach Magdalena Wołowiec przedstawiła sprawozdanie finansowe.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego  protokołu.  

 

Zauważono problem dotyczący  małej liczby osób zaszczepionych.  W Gminie Rytwiany stanowi  to 

tylko 43% ogółu mieszkańców. 

Ze statystyk wynika, że na 8 gmin powiatu staszowskiego Gmina Rytwiany jest na przedostatnim 

miejscu, natomiast w województwie Świętokrzyskim Gmina Rytwiany na 76 miejscu. 

Wojewodowie przeznaczyli środki na promocję szczepień i zobowiązali wójtów burmistrzów do 

zorganizowania kampanii promocyjnych. Gmina Rytwiany otrzymała na ten cel kwotę 10 000 zł. Na 

akcję promocyjną w Radiu Kielce  został wydana kwota 3 150 zł. We wrześniu była zorganizowana  

akcja szczepień w przychodni w Rytwianach zostało zaszczepionych 68 osób. Pozostałe środki 

muszą zostać wydatkowane do końca września.  

 

Pani Irena Pogorzelska podziękowała za zorganizowanie akcji szczepień w Święcicy. Koło 

Gospodyń Wiejskich otrzymało dofinansowanie ze środków ARIMR w kwocie 8 000 zł. Zostało 

zaszczepionych 9 osób.  

Pani Magdalena Wołowiec poinformowała, że na bieżąco dokonywane są szczepienia szczepionką 

firmy Johnson, ponieważ osoby szczepione wybierają szczepionki jednodawkowe. Nie ma problemu 

z zamówieniem i dostępnością  szczepionki firmy Pfizer,  jeżeli osoby zgłoszą chęć zaszczepienia  tą 

szczepionką. 

 

Zauważono wzrost zapisów do Przychodni w Rytwianach. Od 30 czerwca 2020r. liczba osób 

zapisanych wzrosła o 671 osób. Obecnie do Ośrodka Zdrowia w Rytwianach jest zapisanych już  

3475 osób.  

 

Wójt zadał pytanie, z czego wynika różnica w przychodach wykonania planu na  2020r. w stosunku 

do planu na 2021r. w kwocie 179 000 zł? Czy przyczyną jest wzrost stawki kapitacyjnej czy też 

wzrost ilości pacjentów?  

Pani Magdalena Wołowiec wyjaśniła, że w dużej części wzrost zaplanowanych środków jest to po 

stronie wzrostu zapisanych pacjentów.  

 

Pkt 11  

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Rytwiany do 

Wiślańskiego Klastra Energii. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

      Gmina Rytwiany, podjęła działania zmierzające do walki z niską emisją, rozwojem odnawialnych 

źródeł energii (OZE) na potrzeby własne, mieszkańców oraz lokalnych przedsiębiorców.  
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Inicjatywa powstania Klastra Energii powstała na terenie Powiatu Staszowskiego.  Podmiotami 

współtworzącymi Wiślański Klaster Energii będą: Gmina Bogoria, Gmina Łubnice, Gmina Oleśnica, 

Gmina Osiek, Gmina Połaniec, Gmina Rytwiany, Gmina Szydłów.  

Dzięki sprzyjającym zmianom w legislacji oraz pojawiającymi się możliwościami pozyskania 

dofinansowania dedykowanego dla Klastrów Energii m.in. z Krajowego Programu Odbudowy                     

z przeznaczeniem na inwestycje wykorzystujące odnawialne źródła energii, zawiązane porozumienie 

o powołaniu klastra energii stworzy możliwość wnioskowania o dofinansowanie oraz zwiększy 

szanse na pozyskanie środków zewnętrznych.  

Celem klastra energii jest:  

-      ograniczenie niskiej emisji na terenie Członków Klastra, będących jednostkami samorządu 

terytorialnego,  w tym poprzez inwestycje w OZE;  

-       zwiększenie bezpieczeństwa energetycznego poprzez dywersyfikację źródeł energii;  

-       rozwój OZE ze szczególnym naciskiem na rozwój rozproszonej energetyki prosumenckiej;  

-       edukacja ekologiczna w zakresie OZE;  

- wspieranie innowacyjnych technologii w zakresie efektywnego zarządzania energią (ICT  

i OT). 

      Mając na uwadze powyższe, a zwłaszcza możliwość podniesienie jakości życia mieszkańców 

samorządów oraz pozyskania w przyszłości środków zewnętrznych na nowoczesne działania                     

w zakresie odnawialnych źródeł energii, sprzyjające rozwojowi nowoczesnej i przyjaznej środowisku 

gospodarki energetycznej, podjęcie przedmiotowej uchwały uznaje się za celowe. 

Obecnie składane są wnioski do poszczególnych Rad Gmin i Rad Miast o akceptację tego 

przedsięwzięcia.  

Kolejnym etapem będzie opracowanie strategii. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski zadał pytanie dotyczące skutków finansowych dla 

Gminy Rytwiany, wynikających z przystąpienia do Klastra Energii. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że na obecnym etapie nie można mówić o większych 

skutkach finansowych. Obecnie będą to kwoty rzędu 2-3 tyś zł związanych z opracowaniem 

dokumentów koncepcyjnych  i  strategicznych. 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

 

Uchwała nr XLIV/220/21 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy 

Rytwiany do Wiślańskiego Klastra Energii została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt 12 

Uchwała w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji 

publicznej przy drogach gminnych na terenie Gminy Rytwiany. 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

       W związku z wnioskami od mieszkańców miejscowości Kłoda, Święcica, Sichów Duży, 

dotyczących utworzenia nowych przystanków autobusowych, na podstawie art. 20f ustawy z dnia    

21 marca 1985r. o drogach publicznych ,Rada Gminy Rytwiany dla zaspokojenia potrzeb 

mieszkańców, wskazuje w formie uchwały wstępne miejsca lokalizacji przystanków 
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komunikacyjnych na terenie Gminy Rytwiany, usytuowanych w ciągu dróg gminnych. O ostatecznej 

lokalizacji przystanków decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz warunki 

bezpieczeństwa ruchu drogowego. W obrębie lokalizacji proponowanych przystanków mieszkają 

rodziny, które korzystają z przystanku dojeżdżając do szkoły, pracy, lekarza, sklepu. Względy 

bezpieczeństwa przemawiają za tym, aby droga z domu do przystanku była możliwie najkrótsza,                

a zarazem bezpieczna. 

Dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

 

Uchwała nr XLIV/221/21 w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacji publicznej przy drogach gminnych na terenie Gminy Rytwiany została podjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt 13  

Uchwała w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji 

publicznej przy drogach powiatowych na terenie Gminy Rytwiany. 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

      W związku z wnioskami od mieszkańców miejscowości Szczeka, Pacanówka, Tuklęcz, 

dotyczących utworzenia nowych przystanków autobusowych, na podstawie art. 20f ustawy z dnia            

21 marca 1985r. o drogach publicznych Rada Gminy Rytwiany dla zaspokojenia potrzeb 

mieszkańców, wskazuje w formie uchwały wstępne miejsca lokalizacji przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Rytwiany, usytuowanych w ciągu dróg powiatowych. O 

ostatecznej lokalizacji przystanków decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz 

warunki bezpieczeństwa ruchu drogowego. W obrębie lokalizacji proponowanych przystanków 

mieszkają rodziny, które korzystają z przystanku dojeżdżając do szkoły, pracy, lekarza, sklepu. 

Względy bezpieczeństwa przemawiają za tym, aby droga z domu do przystanku była możliwie 

najkrótsza, a zarazem bezpieczna. 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

 

Uchwała nr XLIV/222/21 w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacji publicznej przy drogach powiatowych na terenie Gminy Rytwiany została podjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  
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Pkt 14  

Sprawy różne i wolne wnioski.  

W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

 

-  Radny Tomasz Sosin zapytał :  

1) czy wpłynęły jakieś informacje na temat pomiaru częstotliwości natężenia ruchu na drodze 

wojewódzkiej nr 764 biegnącej przez Gminę Rytwiany ?  

2) czy były wykonywane pomiary hałasu i natężenia ruchu ? 

-  Radna Aneta Szul również przyłączyła się do dyskusji chcąc przekazać apel mieszkańców, którzy 

widzą problem w zwiększeniu natężenia ruchu, co powoduje utrudnienia chociażby braku 

możliwości włączenia się do ruchu przy wyjeżdżaniu z posesji.   

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że nie było żadnych informacji ze Świętokrzyskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich dotyczących pomiaru hałasu, czy też pomiaru natężenia ruchu na 

drodze wojewódzkiej nr 764, na odcinku przebiegającym przez Gminę Rytwiany. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zauważył, że na tym etapie decyzja należy do Radnych Sejmiku 

Województwa i Zarządu Województwa, jak również do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich.  

Przewodniczący Jerzy Gwizdowski zauważył, że informacja o natężeniu ruch ma wpłynąć do dnia            

30 września 2021r.   

Po uzyskaniu informacji ze Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich okaże się, czy znaki 

drogowe zostaną zniesione i  ograniczenie tonażu powyżej 12 t zostanie wprowadzone od nowa.              

W przypadku zniesienia ograniczenia tonażu, będziemy reagowali na bieżąco: na sesję Rady Gminy 

Rytwiany zostaną zaproszeni Radni - przedstawiciele naszego regionu w Sejmiku Województwa,                      

z którymi będziemy dyskutować o tym problemie. 

 

- Radny Artur Dzieciuch  zgłosił  problem błędnego oznaczenia ulic Dąbrówki  i  Chołocińskiego                

w miejscowości Strzegomek. 

 

- Radny Sławomir Strycharz   zgłosił problem dojazdu 8 dzieci z Podborka do szkół średnich.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że został złożony wniosek do Starostwa Powiatowego                   

o uruchomienie dwóch kursów użyteczności publicznej na trasie: 

1. Łubnice – Sichów Mały –Grobla - Rytwiany – Staszów, 
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2. Oleśnica –Podborek –Święcica –Grobla –Rytwiany.  

Czekamy na odpowiedź ze strony Starostwa. 

 

- Radny Sławomir Strycharz   zadał pytanie, czy znany jest termin czyszczenia rowów przy nowo 

wybudowanej drodze w Pacanówce.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że obecnie nie  można zadeklarować  konkretnego 

terminu, ponieważ trwają prace przy usuwaniu awarii na innym odcinku. Kolejka do czyszczenia  

rowów przydrożnych jest  dość długa. Prace przy czyszczeniu rowów wykonywane są kolejno                                    

i  systematycznie.  

 

- Radny Sławomir Strycharz   zadał pytanie, czy wiadomo coś na temat przystanku, który został 

zniszczony przez kombajn. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że wpłynęła informacja o przyznaniu gminie 

odszkodowania od Ubezpieczyciela  z tego tytułu. 

 

- Radna Aneta Szul zgłosiła, że rodzice dzieci dojeżdżających do szkół proszę o zorganizowanie 

zadaszenia na przystanku.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że obecnie  brak jest środków finansowych w budżecie 

na ten cel. 

W ostatnim czasie zakupiono 1 nową wiatę  przystankową, która będzie  montowana w Kłodzie na 

ul. Jana Pawła II. Jeżeli zostaną zabezpieczone środki w budżecie gminy, to w przyszłym roku to 

zadanie zostanie  zrealizowane.  

Na ten cel przewidywane są środki finansowe  w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego,            

z chwilą, kiedy  ruszy Regionalny Program Operacyjny. W ramach tego programu  znajdą się 

pieniądze na tzw. Plan Transportowy na terenie MOF-u, w tym m.in. na zakup wiat przystankowych. 

Z chwilą, kiedy ruszy Regionalny Program Operacyjny przyjęty przez Komisję Europejską, 

będziemy śledzić  w jakim terminie i  w ramach jakich zadań będą ogłaszane konkursy, co w danym 

przedsięwzięciu powinno być przedmiotem naszego zainteresowania i w jakim zakresie.  Wszystko 

to będzie przedmiotem dyskusji podczas obrad Rady Gminy Rytwiany. 

 

- Radna Aneta Szul zgłosiła problem mieszkańców miejscowości  Niedziałki z dojazdem do pól 

przez rzekę. Jedyny przejazd został zniszczony, nie ma innej drogi gminnej. 
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Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że właścicielem terenu są Wody Polskie i Gmina nie 

może wykonywać samowoli budowlanej.  

Radna Aneta Szul zadała pytanie, czy jest możliwość złożenia wniosku do Wód Polskich o naprawę 

tego przejazdu. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że przekaże informacje do Wód Polskich. 

 

- Radna Aneta Szul  zadała pytanie czy jest możliwość wykoszenia boiska sportowego w Rudzie                 

i placu zabaw  w Rudzie i Niedziałkach . 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że koszenie boisk i placu zabaw odbywa się na bieżąco             

i na pewno zostaną prace wykonane. 

 

- Radna Aneta Szul  zadała pytanie czy jest możliwość złożenia wniosku z uwagi na szkody 

spowodowane opadami czy podtopieniami. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że radni sołtysi mają 48 h na zgłoszenie zdarzenia. Żaden  

wniosek od rolników, od sołtysów od radnych nie wpłynął dotyczących pól. Mamy 48 godzin od 

wystąpienia danego zdarzenia na zgłoszenie do Urzędu Wojewódzkiego. Warunkiem jest fakt 

wystąpienia powyżej 30% w uprawach.  

- Radna Irena Pogorzelska  zgłosiła problem dojazdu mieszkańców Święcicy do przychodni                            

w Rytwianach. Mieszkańcy Święcicy, którzy zapisali się do przychodni w Rytwianach nie mają 

możliwości dojazdu do Rytwian. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że w tym celu jest złożony wniosek do Starostwa 

Powiatowego o kurs Oleśnica –Podborek –Święcica –Grobla –Rytwiany. Problem ten dotyczy 

również osób dojeżdżających do pracy do Staszowa i problem powinien być rozwiązany przez kursy 

użyteczności publicznej. 

 

- Radny Andrzej Chłodnicki zadał pytanie, czy wiadomo już coś w sprawie Internetu.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował radnych, że mieszkańcy nadal składają w siedzibie 

Urzędu Gminy Rytwiany wstępne deklaracje w  sprawie światłowodowego przyłącza  internetowego 

od firmy Czajen z Mielca. Odpowiedź właściciela  firmy Czajen  w sprawie możliwości przyłączenia 

się mieszkańców Gminy Rytwiany do sieci światłowodowej spodziewana jest  w przyszłym 

tygodniu.  
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Pkt 15  

Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim uczestnikom za udział                                

i zamknął XLIV sesję Rady Gminy Rytwiany.  

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 Jerzy Gwizdowski 

 

 

Protokołowała:  

Jolanta  Markiewicz                                                                                                    


